

## CONTENTS / TABLE DES MATIÈRES

- 5 Editorial / *Éditorial*  
**Influencing Health Policy for the Imminent Health-Care Crisis: A Task for Informed Citizens, Proactive Nurses, and Committed Researchers**  
*La déontologie en des temps de maladies contagieuses : une perspective relationnelle*  
 Sean P. Clarke and Laurie N. Gottlieb
- 10 **Ethics in a Time of Contagion: A Relational Perspective**  
*La déontologie en des temps de maladies contagieuses : une perspective relationnelle*  
 Wendy Austin
- 26 **Discovering the Literature on Aboriginal Diabetes in Canada: A Focus on Holistic Methodologies**  
*La littérature traitant du diabète chez les Autochtones canadiens : une étude des méthodologies holistiques*  
 Sylvia S. Barton
- 56 **Actuarial Assessment of Violence Risk in Hospital-Based Partner Assault Clinics**  
*L'évaluation actuarielle des risques de violence dans les cliniques de lutte à la violence conjugale basées dans les hôpitaux*  
 N. Zoe Hilton, Grant T. Harris, and Norah Holder
- 72 **Examination of Negative Affective Responses to Waiting for Surgery**  
*Une étude des réactions affectives négatives chez les personnes en attente d'une chirurgie*  
 Jennifer A. Janzen and Heather D. Hadjistavropoulos
- 92 **Community Resiliency as a Measure of Collective Health Status: Perspectives from Rural Communities**  
*La résilience communautaire comme mesure de l'état de santé collectif : perspectives de communautés rurales*  
 Judith C. Kulig, Dana Edge, and Brenda Joyce
- 112 **The Psychosocial Work Environment and Evidence Utilization by Health Professionals**  
*L'environnement psychosocial au travail et l'utilisation de données probantes par les professionnels de la santé*  
 Mélanie Lavoie-Tremblay, Charles Sounan, Geneviève L. Lavigne, Jean-Pierre Bonin, Alain D. Lesage, Pascale L. Denis, Martine Renaud, Nadège Maisy, Lambert Farand, and Hélène Racine



- 130 Best Practices for Research /  
*Meilleures pratiques en matière de recherche*  
**Interpretive Hermeneutics and  
Modifying the Modern Idea of Method**  
*L'herméneutique interprétative et la modification  
d'une conception moderne de la méthode*  
Ann Holroyd  
Happenings / *L'événement*
- 147 **Quirk-e: Queer Seniors Creating Community**  
Claire Robson and Christine Morrissey
- 151 **Taking Stock: The First Decade of the Nursing Research Fund**  
Lisa M. Wise, Sanober Motiwala, and Peter C. Coyte
- 165 Indexes to Volume 40
- 175 Reviewers for Volume 40
- 181 Calls for Papers / *Appels de soumission d'articles*
- 191 Information for Authors / *Renseignements à l'intention des auteurs*